## 关于同济大学研究生成绩计算方法的说明

Grading System of Tongji University for Graduate Student

## 一、学时学分换算

理论课程上满 18 学时, 获 1 个学分。实践、实验等课程上满 36 学时, 获一个学分。

- 二、考核与计分方式
- 1. 成绩计分采用百分制。
- 2. 如下是考核成绩与等级的转换表:

百分制	绩点	对应等级	对应等级	
90≤成绩≤100	5	А	Excellent	
80≤成绩<90	4	В	Good	
70≤成绩<80	3	С	Satisfactory	
60≤成绩<70	2	D	Pass	
0≤成绩<60	0	E	Failure	

3. 平均成绩的计算是:

平均成绩=∑(课程成绩×该课程学分数)/所学课程学分数之总和

4. 平均绩点的计算是:

平均绩点=∑(课程绩点×该课程学分数)/所学课程学分数之总和

- 5. 成绩为通过或免修免考的课程, 计学分, 不列入平均成绩、平均绩点的计算。
- 6. 平均成绩、平均绩点的计算包括不及格成绩(含无效成绩)。

## Explanation

- I Class Hour and Academic Credit Conversion
- 18 class hours of theoretical courses for 1 credit and 36 class hours of practical and experimental courses for 1 credit.
- II Method of Scores Assessment
- 1. Examination results are recorded according to hundred mark system.
- 2. Below is the conversion table for scores and grades:

Hundred Percentage Point	GPA	Grade	Grade
90≤scores≤ 100	5	А	Excellent
80 ≤scores <90	4	В	Good
70 ≤scores <80	3	С	Satisfactory
60 ≤scores <70	2	D	Pass
0≤scores <60	0	Е	Failure

3. The method for calculating the average score is:

The average score =  $\sum$  (The score × The credit)/The sum of credits obtained

- 4. The average GPA = ∑ (The GPA × The credit)/The sum of credits obtained
- 5. Scores "Pass or Exemption" do not count towards the average score or GPA.
- 6. The average score and the average GPA include failing grades (including invalid grades).

同济大学研究生院

Graduate School of Tongji University